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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. S 1196 stillet den 27. maj 2025 af Brigitte Klintskov 

Jerkel (KF). 

Spørgsmål nr. S 1196 

”Hvordan vil ministeren sikre, at de nye EU-krav om 10 pct. genbrugsemballage ikke 

underminerer det allerede velfungerende danske pantsystem, hvor 93 pct. af emballagerne 

returneres og 90 pct. genanvendes effektivt?” 

 

Svar 

Der er positivt, at så mange danskere får pantet drikkeemballagerne, hvorefter dansk pant- og 

retursystem sikrer genanvendelse af høj kvalitet.  

 

Mængderne i Dansk Retursystem har igennem i de sidste 20 år været støt stigende og vil 

sandsynligvis fortsætte. Ifølge Miljøstyrelsen affaldsfremskrivninger vil mængden af 

emballageaffaldet fra 2025 til 2035 stige med 101.157 tons svarende til 8,5 pct., hvis ikke man gør 

noget. Det er forventningen, at genbrugsmålet fra emballageforordningen kan være med til at 

knække denne udvikling, men der vil stadig være store mængder af emballageaffald (herunder 

drikkeemballager), som pantsystemet i fremtiden skal genanvende. Dertil kommer, at de 

genbrugelige emballager også skal indsamles og genanvendes, når de er blevet genbrugt nok 

gange.  

 

Jeg er i løbende dialog med branchen om, hvordan vi sikrer, at det danske pant- og retursystem 

kan fortsætte sit arbejde sideløbende med, at markedet for genbrugelige drikkeemballager 

styrkes.   
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